
87

4-2008

Tretji Kamni{ki memorial  
za smu~ko in cepin 
Leta 1988 je bilo na Kamniškem sedlu 
zadnjič organizirano zelo popular-
no tekmovanje v veleslalomu za Štu-
parjev memorial, ki je ob svojem času 
štelo celo za eno od treh tekmovanj 
za slovensko alpinistično smučarsko 
prvenstvo. Udeleževalo se ga je tudi 
po več kot sto udeležencev, ki so tek-
movali v različnih kategorijah na progi 
od Koče na Kamniškem sedlu do rav-
nice Na sedlu. Proga ni bila teptana in 
je imela okoli 30 vratc. Po tem je bilo 
sicer še nekaj idej, da bi ga ponovno 

organizirali, vendar do tega ni prišlo. V 
novejšem času pa se je spet pokazala 
potreba po izvedbi nekakšne množič-
ne prireditve v spomin vsem članom 
PD Kamnik, ki so svojo življenjsko pot 
končali v gorah, saj je spominski po-
hod na Grintovec v januarju namenjen 
predvsem alpinistom. Tako je bil leta 
2006 organiziran prvi Kamniški me-
morial za smučko in cepin. Udeleženci 
se delijo v dve kategoriji: ”za smučko”, 
kjer so obvezna oprema smuči, in ”za 
cepin”, kjer so obvezna oprema cepin 
in dereze. Udeležilo se ga je 85 poho-
dnikov oz. smučarjev, naslednje leto 
pa že 105. Kljub slabi vremenski napo-
vedi, oblačnemu vremenu z močnim 

Ob~ni zbor PD Kamnik 
PD Kamnik praznuje letos visok jubi-
lej, kar 115-letnico uspešnega delova-
nja. V petek, 14. marca, se je v galeriji 
Veronika zbralo več kot sto članov, da 
bi tako kot vsako leto pregledali delo-
vanje društva v prejšnjem letu. Pred 
uradnim delom so v kulturnem pro-
gramu nastopili nepogrešljivi Božo Ma-
tičič, Janez Majcenovič, Jožica Kališnik, 
dramska skupina OŠ Šmartno in Tercet 
Veronika. Predsedovanje občnemu 
zboru je tudi tokrat prevzel Stane Sim-
šič. Po poročanju predsednika društva 
Ivana Resnika je bilo lansko leto uspe-

šno, končanih je bilo tudi nekaj večjih 
projektov, med katerimi je bil največji 
obnova žičnice na Kokrsko sedlo. De-
lovanje vseh odsekov in sodelovanje s 
PZS, Občino Kamnik in z GRS Kamnik 
sta bili v vseh pogledih zgledni. Ka-
kšni so načrti za naprej? Velik zalogaj 
pomeni investicija v elektrifikacijo žič-
nic, organizirali bodo prireditve kot v 
prejšnjih letih, vedno bolj pa prihajajo 
v ospredje tudi varstvo narave in z njim 
povezane aktivnosti. Po poročilih pre-
ostalih organov so sledile volitve, saj 
je bil letošnji občni zbor volilni. Večjih 
sprememb v organih društva ni bilo, 
zamenjalo se je nekaj članov upravne-
ga odbora, društvo pa bo še naprej vo-
dil stari in hkrati novi predsednik Ivan 
Resnik. Ta se je zahvalil volivcem za iz-
kazano zaupanje in ob tem poudaril 

pomembnost skupinskega dela. Obč-
nega zbora so se udeležili tudi gostje 
Franci Ekar, predsednik PZS, podpred-
sednik Rudolf Pfajfar, podpredsednik 
občine Kamnik, ter predsedniki pla-
ninskih društev iz okolice. V počastitev 
visokega jubileja in dobrega sodelova-
nja so člani GD Kamnik planinskemu 
društvu podarili priložnostno darilo. 
Ob koncu zbora sta PD Kamnik in PZS 
članom društva podelila priznanja za 
skrbno delo, za dolgoletno delo v dru-
štvu pa je PD Stanetu Simšiču podelil 
naziv častni član. Za vesel konec zbora 
je poskrbel Metod Humar, ki je že med 
razpravo predlagal, naj končno nekdo 
podeli priznanje tudi za veselje, za ”de-
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• Vodniki, registriranih je trinajst, so se 
izpopolnjevali za vodenje v snežnih in 
v kopnih razmerah, licenco sta si na 
novo pridobila dva (eden za A-, en za 
B-kategorijo), en član pa je uspešno 
opravil tečaj za markacista.

• Mesečna srečanja na planinskih veče-
rih so obiskovalcem ponudila zanimiv 
izbor tem; tako so se čisto planinske iz-
menjavale s potopisnimi, z napotili za 
zdravo pridelovanje hrane, svoje me-
sto pa je našla tudi kultura – na enem 
takih večerov so se predstavili ljubitelj-
ski slikarji in pesniki iz brežiških planin-
skih vrst.

PD Brežice neguje prijateljstvo med 
mnogimi sorodnimi društvi, še poseb-
no s pobratenim PD Pošta Telekom 
Ljubljana. Vsako leto organizira marti-
novanje, pohod Po brežiški poti, je so-
organizator tradicionalnega pohoda 
Po poteh Brežiške čete ob prazniku 
občine Brežice, markacisti vzdržuje-
jo poti na svojem območju – skratka, 
delo vidijo in ga tudi opravijo. 

Predsednik MDO Zasavje Borut Vuko-
vič je podelil zlati častni znak PZS za 
dolgoletno srčno prostovoljno delo 
v planinstvu Jožici Srpčič, srebrni ča-
stni znak PZS Danici Fux, srebrni ča-
stni znak MDO Zasavje pa Tonetu Je-
senku in Martinu Slovencu. Za pomoč 
in sodelovanje pri akcijah PD Brežice 
je bilo podeljenih tudi več društvenih 
priznanj.

Milena Jesenko

lanje smeha” v gorah, in ga je na koncu 
iz rok predsednika društva tudi dobil. 

Irena Mušič
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Slovesnost na  
Jur~i~evem pohodu
Leto 2008 je za PZS leto mnogih jubile-
jev, ki kažejo na dejavnost zavednega 
Slovenca planinca. Spomnili se bomo 
115 let ustanovitve SPD, 150 let rojstva 
Henrika Tume in Juliusa Kugyja, 60 let 
PZS in še česa.

Prvi jubilej, to je 115 let organiziranega 
planinstva na slovenskih tleh, smo za-
znamovali v soboto, 1. 3., na proslavi v 
Višnji gori. Združili smo jo z Jurčičevim 
pohodom, ki je bil letos že 15. po vr-
sti. Jurčičev pohod ima startno mesto 
v starem jedru Višnje gore, ki bo letos 
praznovala 530 let, odkar je dobila me-
stne pravice. Ob osmih je bila kratka 
slovesnost ob 115-letnici ustanovitve 
organiziranega planinstva v Sloveniji. 
Slavnostni govornik je bil predsednik 
PZS mag. Franci Ekar, ki je poudaril po-
men tega dogodka tako za današnji 
kot za takratni čas. Tedaj ni bil edini na-
men obiskovanje prelepega gorskega 
sveta, temveč dvig slovenske narodne 
zavesti. V planinah in gorah slovenske-
ga govornega območja naj bi se sliša-
la slovenska beseda, napisi na smernih 
tablah naj bi bili slovenski. SPD je bila 
oblikovana po vzoru evropskih planin-
skih društvenih organizacij, ki naj bi 
združevale planinske podružnice. Le-te 
so nastajale zelo hitro, najprej Kamni-
ška, nato Savinjska ter še druge. Danes 

je PZS znana v vseh gorstvih tega sve-
ta. PZS skrbi za oblikovanje človeka v 
najbolj pozitivnem odnosu do gorske 
narave in do sočloveka. Organizatorja 
slovesnosti, PD Polž in MDO Ljubljana, 
sta pripravila kratek kulturen program. 
Časa za dolgo proslavo ni bilo, saj so se 
v jedro Višnje gore zgrinjale dolge ko-
lone planincev. Prišli so organizirano v 
okviru svojih PD ali MDO iz vse Slove-
nije in nekaj tudi iz sosednje Hrvaške. 
Med pohodniki je bil tudi minister dr. 
Milan Zver s prijatelji.

Ideja o Jurčičevi poti se je porodila v 
glavah članov PD Viharnik iz Ljubljane 
ob 150-letnici rojstva našega prvega 
romanopisca. Zadnji dve leti pot vzor-
no vzdržuje PD Polž iz Višnje gore. Jur-
čičevo pot so planinci sprejeli za svo-
jo, tradicionalno, saj že 15 let na prvo 
soboto v marcu obiščejo očarljivo de-
želo Desetega brata, deželo z bogato 
kulturno in naravno dediščino. Prve 
korake Jurčičeve poti smo zastavi-
li v starodavni Višnji gori. Po kratkem 
sprehodu po srednjeveškem mestnem 
jedru smo se začeli vzpenjati po meh-
ki gozdni poti proti razvalinam Stare-
ga gradu. Prijetna pot je vodila naprej 
proti vasici Pristava in Zavrtače. Do ho-
tela na Polževem, prve kontrolne toč-
ke, smo prišli v dobri uri hoje. Po krat-
kem postanku, žigosanju in čaju ali 
dobrotah, ki so jih spekle članice dru-
štva podeželskih žena, smo nadalje-
vali pot mimo cerkvice Sv. duha. Tam 
se je odprl lep pogled na svetle do-
lenjske doline – do vasi Male vrhe. Šli 
smo mimo komaj vidnih razvalin gra-
du Roje in Kravjeka – v Desetem bratu 

vetrom in občasnemu dežju se je le-
tošnjega memoriala, ki je bil v nedeljo, 
16. marca, udeležilo kar 91 ljudi. Poča-
stili so spomin na vse člane PD Kamnik, 
ki so preminuli v gorah in planinah. Po 
predhodni prijavi na samem startu (v 
startnino v višini 7 € so bili všteti zava-
rovanje, spominska značka, diploma, 
čaj in enolončnica v Kamniški Bistri-
ci), ki je bil med osmo in deseto uro 
na planini Pri pastirjih, so se pohodni-
ki oziroma smučarji povzpeli do Koče 
na Kamniškem sedlu, kjer so dobili čaj, 
kontrolni žig in se lahko ob topli peči 
tudi pogreli. Po krajšem ali daljšem po-
čitku je sledil spust v Kamniško Bistri-
co, kjer je bila predaja kontrolnih kar-
tončkov in malica. Sledila je podelitev 
diplom in ličnih kolajn, pet izžrebanih 
udeležencev pa je dobilo nagrade, ki 
so jih prispevali PD Kamnik, Dom v Ka-
mniški Bistrici, GRS Kamnik, Rado Nad-
vešnik in Damijan Kočar. Prireditelji 
(AO PD Kamnik, GRS Kamnik) in glav-
ni organizator Franc Miš so prireditev 
izvedli zelo solidno. Kdor si je prislužil 
diplomo in kolajno, a ni počakal na po-
delitev, ju lahko dvigne v Domu v Ka-
mniški Bistrici. Naslednji memorial bo 
na cvetno nedeljo leta 2009.

Bojan Pollak
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